
Pelaksanaan Latihan Dalam Perkhidmatan Dan Hubungannya Dengan Tahap Kompetensi Guru Sains Bukan Opsyen di Negeri Sembilan

Balqis Abdul Wahid[#], Mohd Izham Mohd Hamzah^{*}

[#] *Fakulti Pendidikan, Universiti Kebangsaan Malaysia, Bangi, Selangor, Malaysia*
E-mail: p110514@siswa.ukm.edu.my

^{*} *Fakulti Pendidikan, Universiti Kebangsaan Malaysia, Bangi, Selangor, Malaysia*
E-mail: izham@ukm.edu.my

Abstrak

Latihan Dalam Perkhidmatan merupakan aspek penting dalam melahirkan warga pendidik yang kompeten dari segi pengetahuan, kemahiran dan pembangunan diri. Bagi melahirkan warga pendidik yang kompeten, satu kajian dijalankan bertujuan untuk mengkaji pelaksanaan Latihan Dalam Perkhidmatan, tahap kompetensi guru Sains bukan opsyen dan hubungannya antara dua pemboleh ubah tersebut di Negeri Sembilan. Kajian ini juga berbentuk non-intervensi dan deskriptif dengan menggunakan soal selidik sebagai alat kajian. Seramai 60 orang guru-guru sekolah menengah di Negeri Sembilan dipilih sebagai sampel kajian. Analisis data bagi kajian ini menggunakan analisis deskriptif nilai min dan sisihan piawai. Hasil dapatan menunjukkan tahap pelaksanaan Latihan Dalam Perkhidmatan terhadap guru mata pelajaran Sains bukan opsyen sekolah menengah di Negeri Sembilan adalah berada di tahap yang tinggi (min = 4.19, SP = 0.290). Manakala dari aspek tahap kompetensi guru Sains bukan opsyen menunjukkan skor (min = 4.31, SP = 0.403) adalah berada pada tahap yang tinggi juga. Analisis inferensi menunjukkan pelaksanaan Latihan Dalam Perkhidmatan ($r = 0.726$, $p < 0.01$) mempunyai hubungan yang sederhana dan signifikan dengan tahap kompetensi guru Sains bukan opsyen sekolah menengah di Negeri Sembilan. Implikasi kajian ini perlunya pelaksanaan Latihan Dalam Perkhidmatan kerana dapat meningkatkan tahap kompetensi guru-guru Sains bukan opsyen selaras dengan memenuhi keperluan semasa pendidikan. Program Latihan Dalam Perkhidmatan perlu dimantapkan secara berkala oleh Kementerian Pendidikan agar selari dengan trend pendidikan Sains terkini.

Kata Kunci : *Latihan Dalam Perkhidmatan; Kompetensi guru; Guru Sains bukan opsyen;*
